



{youtube}https://www.youtube.com/watch?v=l0FJUn1l6yk{/youtube}

Cubainformación TV –Salim Lamraniren testu batean oinarrিতා – Martianos / Hermes /  
Cubainformación - Ahotsa: Intxizu Bengoa.- Urte askoan izan zen milioiaren galdera: Zer  
gertatuko da Kuban Fidel Castrok herrialdea gobernatzeari uzten dionean?

[¿Por qué ya no preguntan qué pasará en Cuba cuando Fidel Castro no gobierne? \(+Euskaraz\)](#)

Hamar urte pasatu zirenean Fidelek gobernatzeari utzi zionetik, ia ez zen entzuten milioiaren galdera. Errealitateak berak erantzun zion: Kuban ez zen ezer gertatu, Iraultzak hortxe jarraitzen du eta uharteak Fidel Castro buru zuen proiektu historiko berarekin bat datozen aldaketak bizi ditu.

Izan ere, mendebaldeko hedabideek ez dute ulertu Fidel Castroren irudiak Kuban, Latinoamerikan eta Hirugarren Munduan duen garrantzia historikoa. Prentsa handiak kalumniatu eta iraindu egiten badu ere, Fidel duintasunaren, erresistentziaren eta printzipioekiko leialtasunaren ikurra da hegoaldeko herrialdeetan.

Jatorriz familia aberatsekoa izaki, Fidelek bere gizarte-mailako pribilegioei uko egin zien, Kuban zein munduko gainerako herrialdeetan ahotsik, lurrik, eskubiderik eta askatasunik gabe sistema

kapitalistan abandonaturiko milioika pertsona defendatzeko.

Fidel Castrok gure garaiko lider handietako bat bilakatzen duten hiru alderdi ditu. José Martík amestu zuen subiranotasun nazionalaren arkitektoa da. Pertsona apalenei duintasuna eta eskubideak eman, eta Hirugarren Munduko gizarterik bidezkoena sortu zuen berritzailea da. Azkenik, mundua medikuz eta brigada solidarioz betez, hegoaldeko beste herrialde batzuei laguntza eman zien internazionalista da.

Fidel –politologo batzuen ustez- historian ehun urterik behin bakarrik agertzen diren pertsonaia horietako bat da.

Esaten dutena esaten dutela eta argitaratzen dutena argitaratzen dutela ere.

### **¿Por qué ya no preguntan qué pasará en Cuba cuando Fidel Castro no gobierne?**

Cubainformación TV – [Basado en un texto de Salim Lamrani – Martianos / Hermes / Cubainformación.-](#) Fue la pregunta del millón durante años: ¿qué pasará en Cuba el día que Fidel Castro no esté al frente del país?

Pues son ya diez años sin que Fidel gobierne. Y la pregunta del millón ya apenas se escucha. La realidad se ha encargado de responderla: en Cuba no ha pasado nada, la Revolución continúa y la Isla vive cambios en consonancia con el mismo proyecto histórico liderado por Fidel Castro.

Y es que los medios occidentales no han logrado entender la magnitud histórica de la figura de Fidel Castro para Cuba, para América Latina y para todo el Tercer Mundo. Calumniado e insultado desde la gran prensa, Fidel es –por contra- símbolo de dignidad, resistencia y lealtad a los principios en los países del Sur.

Procedente de una familia adinerada, Fidel renunció a todos sus privilegios de clase para defender a las millones de personas sin voz, sin tierra, sin derechos y sin libertad: abandonadas a su suerte en el sistema capitalista, tanto en Cuba como en el resto del mundo.

Fidel Castro encarna las tres facetas que lo convierten en uno de los grandes líderes de nuestro tiempo. Es el arquitecto de la soberanía nacional de Cuba, la que soñó José Martí; es el reformador social que dio dignidad y derechos a las personas más humildes y que creó una de las sociedades menos injustas del Tercer Mundo; y, por último, es el internacionalista que tendió la mano generosa a otros pueblos del Sur, inundando el mundo de médicos y brigadas solidarias.

Fidel es –a juicio de ciertos politólogos- una de esa figuras que solo aparecen en la Historia una vez cada cien años.

Digan lo que digan. Y publiquen... lo que publiquen.